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1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt med tilføjelse af nedenstående punkter: 
3.a.5 Valg SDU 2023 (bilag) 
3.a.6 Indkaldelse til fagbeskrivelsesændringer og proces med nye fag 
9.1.c Ansøgning om midler til introtur til Hamburg (bilag) 
9.1.d Ansøgning om støtte til gæsteforelæsning (bilag) 
 

2. Godkendelse af referat 

Referatet af 24. august 2023 har været sendt til skriftlig godkendelse hos 

studienævnets medlemmer. Det godkendte referat er vedlagt som bilag til 

orientering. Det fortrolige referat af 24. august 2023 blev godkendt på 

mødet. 

 

3. Meddelelser 

3.a. Meddelelser fra studienævnsformanden: 

3.a.1 Der er kommet en ny proces for barselsdispensation, hvorfor 

ansøgninger, der vedrører barsel, fødsel og adoption fra den 1. september 

2023 er overgået til studienævnenes behandling. Det er HUM FAK’s 

holdning, at barsel, fødsel og adoption er et dispensationslignende forhold, 

og at man i studienævnene bør have en lempelig praksis for begge forældre. 

Der er udarbejdet et notat til behandlingen heraf. 

 

3.a.2 Semesterplan for fællesundervisning i faget Videnskabsteori for 

Humaniora E23 er sendt til studienævnets orientering, herunder også det 

godkendte pensum. Det ser fint ud.  

 

3.a.3 Det er nu muligt for alle, der ønsker at ytre sig om forhold på SDU, at 

skrive en klumme i Rektoratets nyhedsbrev. Dette for at styrke 

fællesidentiteten på SDU, dialogen og informationsniveauet. Nyhedsbrevet 

udkommer månedligt, pånær januar og juli, og der er en vejledning til 

hvordan man skriver en klumme.   

 

3.a.4 Direktionen har igangsat et projekt, der skal revidere SDU’s 

kvalitetssystem for udannelser. Arbejdet skal undersøge, om det nuværende 



 

 

   

 

Side 2 

kvalitetssystem kan gøres mere fleksibelt, og fokus skal flyttes væk fra 

kontrol henimod udvilking.   

 

3.a.5 SDU Valg 2023 er udskrevet til afholdelse d. 22.-23. november 2023. 

Der er bla. valg af studerende til studienævnene, og fristen for 

kandidatopstilling er d. 7. november 2023 kl. 12. Man kan orientere sig om 

SDU-valg på mitsdu.dk/valg.   

 

3.a.6 Der er inkaldt til fagbeskrivelsesændringer hos de fagansvarlige på 

Negot, og i den forbindelse har formanden kontaktet de fagansvarlige i 

fagene Amerikanske studier, Moderne britiske studier og Moderne britiske 

kulturstudier. Henvendelsen er fortaget på baggrund af studienævnets 

tidligere drøftelse om at udvikle de pågældende fag hen imod Business 

Markets 1 og 2. Forslag på eksempel på nyt fagindhold er sendt til de 

fagansvarlige, og formanden forventer et positivt samarbejde i processen 

omkring fagenes udvikling.  

 

3.b De studerende 

Didde Møller Lauridsen (DML) oplyste, at hun er i dialog med to Negot.-

dimittender med henblik på at lave testimonials/stories til brug for 

rekruttering til BA negot.-uddannelsen med tysk.  

 

DML efterlyste en platform, hvor hun som Faglig Vejleder kan dele nyheder 

om f.eks. udlandsophold til BA negot.-studerende. DML blev opfordret til at 

sende opslag til negot.-sekretariatet, der har mulighed for at lægge dem ud 

på fælles studierum i Itslearning. Det fælles studierum skal bruges til 

announcements af relevans for de studerende.  

 

3.c Andre 

Christian Heyde-Petersen fortalte, at der er udarbejdet en ny folder om BA 

negot.-studiet. Folderen skal bruges i forbindelse med Studiepraktik og 

Åbent Hus-arrangementer.   

  

4. Merit- og dispensationsansøgninger 

Punktet blev behandlet fortroligt. Studienævnet tog stilling til 20 sager.  

 

5. Sager til behandling: Eksamen 

Intet til punktet.  

 

6. Sager til behandling: Undervisning 

Intet til punktet.  

 

7. Sager til behandling: Studieordninger 

Intet til punktet.  

 

8. Sager til behandling kvalitetspolitik 

8.1 Studienævnet behandlede punktet vedrørende decentral evaluering af 

studiestart og årets optag. 
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Studienævnet gennemgik de tre tutorers skriftlige feedback på årets 

studiestart på BA negot.-uddannelsen. Orientelingsløbet og fællesspisning 

er fremhævet som aktiviteter, der er blevet taget godt imod blandt de nye 

studerende. Aktiviteter, som til gengæld kan forbedres til næste års 

studiestart, er: Emoji-quizzen, der viste sig at være for abstrakt, og 

oplægget fra SDU RIO, der bør omhandle karrievejledning i stedet for 

muligheden for start-up.  

 

Nicolai Larsen-Ledet tilføjede, at indslaget med Borgmesteren, der bød  

velkommen, tilbød noget godt for de nye BA negot.-studerende, fordi det 

signalerer, at Odense er en by, der gerne vil de studerende.   

 

Formanden nævnte, at dette års koordinerende tutorer har gjort et fint 

stykke arbejde. Der har været styr på tingene. 

 

Den skriftlige feedback af introprogrammet for KA negot.-uddannelsen blev 

herefter gennemgået af Didde Møller Lauridsen, der selv har stået for dette 

års kandidatintro sammen med Negot’s anden Faglige Vejleder. 

Overordnet er introen gået fint – dog er et program på tre timer for lang tid. 

De fleste nye KA negot.-studerende er retskravsbachelorer, og har ikke 

brug for samme introduktion til studiet som studerende, der kommer fra 

andre bacheloruddannelser end Negot. Omrking 60 nye KA negot.-

studerende startede således ud med at deltage i introen, men allerede efter 

en time (da oplægget fra de Faglige Vejleder sluttede) gik de fleste, hvilket 

betød at kun 10-12 studerende deltog i resten af programmet, 

hovedsageligt studerende fra andre bacheloruddannelser end Negot. 

Fællesspisningen har fået rigtig god respons. Her deltog 25 nye KA negot.-

studerende, og det fungerede rigtig fint at inddele de studerende i profillinjer 

under spisningen med efterfølgende mulighed for mingling på tværs af 

profilerne. Fællesspisning, som har et socialt sigte, bør derfor indgå som en 

fast del af introprogrammet, mens man tilgengæld kan overveje ændringer 

som: 

- at lade SDU RIO fortælle om hvad de kan tilbyde generelt, i stedet for at 

holde oplæg om muligheder for projektorienteret forløb,  da dette kan vente 

til et senere tidspunkt. 

- at lave et særarrangement med biblioteket for dem, der er interesserede 

(mange kender allerede til bilioteket). Emnet kan evt. omhandle en 

gennemgang af bibliotekets databaser, evt. sammen med BA negot.-

studerende.  

- at  lade fagforeninger holde oplæg kun for bachelorstuderende (de fleste 

er allerede medlem af en fagforening, når de går på en kandidatuddanelse). 

Måske fagforeninger også i højere grad kan bruges til at sponsore sociale 

events på studiet. 

- at lade de faglige vejledere holde et oplæg omkring projektorienteret forløb 

og muligheden for at trække valgfag ned på 1. semester (dette fordi, de 

faglige vejledere får mange henvendelser heromkring).   
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Studienævnet noterede sig feedbacken, som vil indgå i planlægningen af  

næste års studiestart. Centralt i forhold til KA introprogrammet ønsker 

studienævnet at prioritere aktiviteter, der knytter bånd mellem 

retskravsbachelorer og helt nye studerende. Christian Heyde-Petersen 

forelsog at man også overvejer en fællesspisning for nye BA og KA negot.-

studerende, således at man styrker fællesskabet på tværs af optag. 

 

Negot. har haft et fint optag i S23, og studiesekretariatet kunne i 

forlængelse heraf oplyse, at fire BA negot.-studerende er blevet varslet for 

ikke at have bestået studiestartsprøven, og at en enkelt KA negot.-

studerende er blevet varslet for ikke at have bestået Study 

Commencement-testen. Sidstnævnte har dog nu bestået testen. 

 

 Der blev holdt pause 13:00 -13:10.    

 

8.2 Notatet af møde med eksternt ekspertpanel den 3. maj 2023, blev 

gennemgået af formanden og studienævnet forholdt sig til notatets fire 

anbefalinger: 

 

- Forsæt udviklingen af fag på BA negot.-uddannelsen:  Studienævnet 

fandt, at man allerede er i proces med at udvikle fagene Business Markets 

1: Europe og Business Markets 2: The World.  

 

-Fortsæt udvikling af profillinjer på KA negot.-uddannelsen: 

Studienævet fandt, at revideringen af kandidatprofiler er vigtig, men at 

arbejdet hermed må vente til fagudviklingen på BA negot.-uddannelsen er 

faldet på plads. Det er dog et punkt, der kræver løbende opmærksomhed, 

fordi nogle fag er svære at besætte med underviserkræfter og vil måske 

kræve en løbende revidering. 

 

- Rektruttering og markedsføring: Studienævnet fandt, at anbefalingen 

har allerstørste prioritet: Rekruttering er et af Negot.-studiets 

kardinalpunkter. Derfor ønsker nævnet også fortsat at sætte midler af til, at 

professionelle kan producere content til markedsføring af Negot.-

uddannelsen. Det er vigtigt, at der også bliver lavet content rettet mod BA 

negot.-uddannelsen med tysk. Klippekursus kan bruges til at lave små 

historier om studiet, der kan støtte op om det professionelt udførte content-

materiale. Formanden vil rette henvendelse til FAK for at spørge til 

størrelsen på næste års annuum med henblik på at kunne igangsætte 

rekrutteringsarbejdet allerede nu.   

 

- Netværk: Det er en vigtig anbefaling, som der allerede er fokus på: Negot.-

dagen skal bruges til at udbygge og pleje netværket studerende imellem og 

mellem studerende og virksomheder. Dagsordenen på det kommende 

aftagerpanelmøde er oprettelsen af en ny mentorordning på KA negot.-

uddannelsen. Hermed skabes netværk mellem studerende og medlemmer 

af aftagerpanelet.  
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8.3. Handlingsplanen ifm. uddannelsesberetning: Employabilitet omhandler 

BA negot.-uddannelsen med tysk, som skal lægge sig mere op til industrien 

og det tyske marked/kultur, jf. hensigtserklæring med virksomheder.  

Studienævnsformanden fandt at handlingsplanen ligger fint i tråd med hvad 

Negot. har gang i: 

- En repræsentant fra det tyske rejseselskab TUI har netop været på besøg 

i Negotiating Globally (English), og det er forventningen, at der snart 

etableres en aftale omkring projektorienteret forløb. Dette er særligt 

interessant for Negot.’er med tysk.  

- Rektor har fokus på at styrke tysk-studierne på SDU, og her indgår 

formanden i en arbejdsgruppe, der skal udarbejde en strategi.  

 

Christian Heyde-Petersen stillede spørgsmål om, hvad der sker med  

færdige KA negot.-studerende med tysk: Hvor finder de beskæftigelse, hvor 

meget bruger de deres tysksproglige kompetencer, hvor meget tysk skal de 

kunne i deres jobs?  

 

Flere medlemmer af studienævnet fandt det relevant at opnå indsigt i de 

virksomheder, der opererer på det tyske marked og deres forventninger til 

nyuddannedes sproglige kompetencer. En nærmere undersøgelse kan vise, 

om der er en diskrepans mellem de faktiske sproglige færdigheder, som  en 

nyuddannet besidder, og virksomhedernes behov for tysksproglige 

kompetencer. 

 

Det er samtidig også relevant, at holde møde med tysk negot.-studerende 

for at finde ud af hvad de synes er spændende, og hvad de vil med deres 

uddannelse.  

 

8.4 Studienævnsformanden orienterede om en eksamensklage i S23, som 

ikke har fået medhold. Det vedrørte en studerende, som klagede over 

dispensationsforhold, som den studerende ikke har haft søgt om.  

 

9. Andre sager til behandling 

9.1 Studienævnet har modtaget flere ansøgninger om midler fra annnuum. 

Studienævnet har allerede forbrugt annuumsmidlerne for 2023, når følgende 

to poster, som studienævnet ønsker at støtte, medregnes: Carsten Nielsen 

for hans arbejde med rekrutteringsvideoer (10.000 DKK) og depositum til 

Negot.-dag (5.000 DKK). Studienævnet besluttede, at bevillingen for DTAP-

timer kan omregnes og om nødvendigt bruges.  

9.1.a Studienævnet imødekom ansøgning om støtte til ekskursion til 

København, da studienævnet vægter ekskursionens faglige indhold: Op til  

4500 DKK blev imødekommet.  

9.1.b Studienævnet afslog ansøgning om støtte til ”Intercultural Icebreaker”-

arrangement pga. for få annuumsmidler. 

9.1.c  Studienævnet afslog ansøgning om støtte til introtur til Hamburg pga. 

for få annuumsmidler.  
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9.1.d I lyset af ny udmelding omkring håndtering af udgifter til 

gæsteforelæsere besluttede studienævnet ikke at behandle ansøgning om 

støtte til gæsteforelæsning i Negotiating Globally (English).   

 

9.2  Studienævnet behandlede høringen vedrørende fastsættelse af 

vægtning af domæner, uniTEST 2023. Det er nu muligt at ændre 

vægtningen i de tre områder, som ansøgere i Kvote 2 testes i:  Sproglig 

tænkning, kritisk tænkning og kvantitativ tænkning. Ved at ændre i 

vægtningen kan optaget påvirkes, således at flere af de rigtige kandidater 

kommer ind på Negot.-studiet. Studienævnets medlemmer havde en 

drøftelse af, hvilken vægtning er bedst, og kom frem til dette resultat i en 

efterfølgende skriftlig høring: Sprog 45%, kritisk tænkning 25% og kvantiativ 

tænkning 30%.  

 

10 Eventuelt 

Formanden orienterede nævnet om, at han har fået en forespørgsel fra fire 

Negot.-studerende, der gerne vil have en anbefaling for at have arrangeret 

rusturen. Formanden vil gerne skrive en anbefaling til Negot.-studerende, 

hvis de har lagt en arbejdsindsats som medlem af studienævnet eller for 

studiet generelt over en årrække, men ikke kun for at have været med til at 

arrangere rusturen. 

 

Mødet sluttede kl. 14:10. 
 
 
Rasmus Nielsen                     /                     Mia Fenat 
Studienævnsformand /                     Studienævnssekretær 
 
 
 
 


